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De heer voorzitter 

Dames en Heren Collega's, 
Uw aandacht voor een paar mededelingen van de voorzitter. 

Ik heb een brief gekregen van Johan Beke, die zich overigens verontschuldigt voor de zitting van 
vandaag, waarin hij schrijft -. "Als voorzitter van de WP ben ik uitgenodigd voor een gesprek met minister 
Van Grembergen. U zal begrijpen dat ik mij niet aan deze verplichting kan onttrekken." Hij drukt zijn spijt 
uit ons niet te kunnen vervoegen. Het is nogal evident dat Johan Beke verontschuldigd is. 

Tegelijk ontvang ik een tweede brief van Johan Beke die mij zegt in zijn hoedanigheid van voorzitter van 
de WP dat het bureau van de WP afgelopen vrijdag beslist heeft om het congres over de kerntaken te 
verplaatsen van 20 oktober naar 1 december. U hebt het wellicht al vernomen. "Deze beslissing is 
geïnspireerd", schrijft Johan Beke, "door tal van vragen van provincieraadsleden en provincies om voor 
dit belangrijke debat meer tijd en ruimte uit te trekken. Vanuit dit gegeven hoeft het kerntakendebat in 
onze provincieraad niet noodzakelijk morgen door te gaan en kan het bijvoorbeeld verplaatst worden naar 
de gewone zitting van 3 oktober, de reservedag van 15 oktober of een ander door u te bepalen tijdstip. 
Dit biedt ook het voordeel dat alle commissies er zich voor het globale debat zullen kunnen over 
uitgesproken hebben." Ik stel voor dat we daar even over nadenken en dat we morgen een beslissing 
nemen. 
Ik dank nog eens eerste gedeputeerde Marc De Buck voor zijn akkoord om morgen gebeurlijk toch het 
debat te laten doorgaan. Het is nu niet meer zo dringend. Misschien kunnen we daarover nog even 
nadenken, kunnen de fractieleiders mij straks nog iets zeggen of vergaderen we morgen voor de zitting 
nog even. De brief van Johan Beke mag aan de fractieleiders en de deputatieleden meegedeeld worden. 

Dan verwelkomen we nu ook hartelijk bestuursdirecteur Jacques Merlier die ons vandaag, loco de griffier 
die verhinderd is door ziekte, vergezelt op onze tocht. Dat zal ook morgen trouwens het geval zijn. 

Provincieraadsleden die wensen tussen te komen bij het begrotingsdebat worden verzocht hun 
tussenkomsten in te dienen bij de Griffie uiterlijk op donderdag 27 september om 12 00 uur. Er zijn al heel 
wat tussenkomsten binnen, maar er ontbreken er nog. Er zijn soms lijsten, maar nog geen 
tussenkomsten. Donderdag, dat is overmorgen, op het middaguur moeten alle tussenkomsten ingediend 
zijn. Het is voor de Griffie van groot belang, dit om een timing te kunnen opstellen. Ik richt mij zowel tot de 
meerderheid als tot de oppositie, dus tot de fracties. 

Wat betreft het PC-privé-project. Raadsleden die daaromtrent technische problemen hebben, zo heeft het 
bureau gisteren beslist, kunnen deze hetzij schriftelijk, hetzij digitaal melden aan de Griffie. De 
opmerkingen zullen gebundeld worden en voorgelegd worden aan de ICT-werkgroep onder leiding van 
eerste ondervoorzitter Paul Beeckman. Hij coördineert die zaak. De eerste ondervoorzitter is natuurlijk 
ook in de wandelgangen ter beschikking, net zoals de andere leden van het bureau. 

Op dinsdag 2 oktober vergadert de eerste commissie Algemeen Provinciaal Beleid om 18 00 uur, na 
afloop van de centrale commissie dus die begint om 17 30 uur. We waren verplicht nog een vergadering 
van de eerste commissie tot stand te laten komen en wij hebben beslist om dat op dinsdag 2 oktober te 
doen. 18 00 uur is een streefuur. Het zal nog schriftelijk bevestigd worden. 

Ziedaar een aantal mededelingen van de voorzitter, ook mede namens het bureau. 

Dames en Heren, deze zitting heeft als enig onderwerp de openingstoespraak door de heer gouverneur. 
Ik stel voor dat wij op de gewone wijze zouden tewerk gaan en dat ik thans de heer gouverneur zal 
mededelen dat de raad vergaderd is. Ik verwacht de fractieleiders bij het begin van de gang om de 
gouverneur te verwelkomen. Ik reken erop dat u in zitting blijft. De bar is heus nog open onmiddellijk na 
de toespraak, die natuurlijk een tijdje zal duren. Ik weet dat sommigen onder ons het daar moeilijk mee 
hebben. De asceten onder ons, zoals ik, ontsnappen aan dat euvel, maar anderen zullen wat moeten 
lijden. 
We stellen vast dat de raad nog steeds vergaderd is en ik zal dat in mijn hoedanigheid van voorzitter 
gaan mededelen aan de heer gouverneur. Een beetje protocol is altijd nog goed. Het heeft een element 
van ouderwetse en tegelijk moderne stijl. 
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De heer gouverneur zal daarna door de fractievoorzitters en door de raad begroet worden. 
De zitting is niet geschorst, niet geheven. We blijven in zitting. 

Begroeting van de heer gouverneur 

Mijn hartelijke dank aan de fractieleiders om zich tot dit tegelijk zinvolle, oude en ook moderne stijlvolle 
ritueel te willen lenen. Mijn dank ook aan de bodes-kamerbewaarders om ons te vergezellen en mijn dank 
aan de raad voor de hoffelijke houding van begroeting. 

Mijnheer de Gouverneur, men spreekt vandaag zeer veel over alle mogelijke zaken. We leven niet alleen 
een klaagcultuur, een zeurcultuur, maar het is ook een praatcultuur geworden. Maar het woord is toch 
nog altijd belangrijk als het op een goede manier wordt gehanteerd. 
Ik durf al niet meer zeggen, Mijnheer de Gouverneur, de hoeveelste keer u tot deze raad het woord zult 
richten. Reeds van in 1985. Ik zie dat Sander Vercamer klaar zit om het ons te zeggen. Het is al een hele 
tijd en telkens weer zijn dit momenten - of men nu in de oppositie is, of in de meerderheid, of men maakt 
deel uit van het kabinet of van de medewerkers - van bezinning over zoveel verschillende onderwerpen in 
de loop van de jaren. 

Vandaag zal Herman Balthazar, gouverneur van de provincie Oost-Vlaanderen, ons toespreken over 
"Een provincie in Europa. Balans van 10 jaar grensoverschrijdende Europaprojecten in 
Oost-Vlaanderen". De titel zelf toont reeds de bekommernis over het kleinschalige, het directe, de 
onmiddellijke omgeving, de provincie en het wereldwijde, mondiale aan dat vandaag zo scherp trouwens, 
soms in de dramatische belangstelling staat. Het geheel van Europa en van de wereld. Het woord is aan 
professor doctor Herman Balthazar, gouverneur van de provincie Oost-Vlaanderen. 

OPENINGSTOESPRAAK VAN DE HEER GOUVERNEUR 

TITEL : EEN PROVINCIE IN EUROPA. BALANS VAN 10 JAAR GRENSOVERSCHRIJDENDE EUROPAPROJECTEN IN 
OOST-VLAANDEREN. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Mijnheer de Gouverneur, 
Nog twee slotbedenkingen tot afsluiting van de zitting, met graag nog even de aandacht van de raad. 

In de overhandiging van het activiteitenrapport - het eerste deel van uw toespraak, het kortere deel - ligt 
veel symboliek. U hebt alweer het tweejaarlijkse rapport, dat ook ter beschikking is van de raadsleden en 
dat bijzonder fraai verzorgd is naar vorm en inhoud, symbolisch overhandigd eerst aan de voorzitter van 
de raad. Dat wijst op uw bezorgdheid voor de harmonische consensuele samenwerking 
gouverneur-deputatie-raad-fracties-bureau-voorzitter. Uw eigen respect voor wat genoemd wordt "het 
primaat van het politieke", een vlag die soms vele ladingen dekt, maar die in essentie teruggaat op de 
democratisch verkozenen, blijkt nog eens uit de wijze waarop u uw rapport letterlijk in het begin van uw 
toespraak in handen van de raad hebt gelegd. Ik kan het niet genoeg aanbevelen ter lectuur. Dat daarbij 
ook nog een mooie handgeschreven dédicace van gouverneur tot voorzitter, zoals alleen sommigen 
zoals u dat kunnen, Mijnheer de Gouverneur, mijn eigen exemplaar siert - en de raad zal het mij niet 
kwalijk nemen - doet mij persoonlijk ook veel genoegen. Vriendschap bergt ook altijd een zekere vorm 
van ijdelheid bij erkenning in zich. 

Ik wil het slot nog even citeren dat u schrijft in het voorwoord van het activiteitenrapport : "Dankbaarheid 
ten slotte gaat ook naar de gedeputeerden" - al de medewerkers eerst die hier ook vertegenwoordigd zijn 
- "en dankbaarheid ten slotte wil ik ook betonen aan de voorzitter en alle leden van de provincieraad. Zij 
zijn terecht en van harte de eerste destinatarissen van dit rapport." 
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Nog afgezien van het mooie woord destinataris - het is de allereerste keer dat ik het hoor, denk ik, in mijn 
leven. Het is een prachtig woord. Ik zal het nog dikwijls gebruiken, uiteraard - moet ik u zeggen dat dit 
rapport werkelijk een zeer interessante samenvatting is van twee jaar werking. 

Mijn tweede en laatste slotbedenking betreft de toespraak "Een provincie in Europa." Het was reeds uw 
16e toespraak. Sander Vercamer heeft het uitgerekend, ik zei het daarstraks al. 
Het thema van de toespraak, Mijnheer de Gouverneur gaat in wezen over iets wat u en alle raadsleden 
bekommert : de mens, de burger in de wereld van nu, de vrouw en de man in haar of zijn streek, haar of 
zijn dorp, haar of zijn ecologische omgeving, haar of zijn gemeente, stad in Vlaanderen, in het 
Nederlandse taal- en cultuurgebied dat ons dierbaar is, in Europa en in de wereld. 
Uw toespraak kenmerkt trouwens niet alleen dat thema, maar ook de man die u zijt: de historicus, de 
universitair, de geleerde, de beleidsman, ideologisch bewogen ook, de lezer. Het zal straks, als de raad 
zo beslist, wat ik hoop, de mogelijkheid bieden voor ons allen om nog eens het geheel te lezen, met de 
zeer vele referenties, enz., maar met dat mooie slot juist voor de dramatische evocatie van Gavril Princip 
in de zomer van 1914, Sarajevo, en de terroristen van 11 september 2001 in Manhattan en Washington. 
"10 jaar geleden", zegt de gouverneur, "sloot ik af met een citaat uit TS Eliot's "Notes towards the 
definition of Culture". Hij schreef het kort na de Tweede Wereldoorlog en hij omschreef zijn tijd als "de 
urgentie van een noodtoestand waarin het niet langer mogelijk is om troost te vinden in profetische 
droefgeestigheid"." 
Het zijn prachtige woorden wanneer u zegt : "Er is, meen ik, geen twijfel dat de urgentie van een 
noodtoestand thans nog veel ernstiger en groter is geworden." 

Ik zei daarstraks reeds, Mijnheer de Gouverneur, dat dit voor ons een moment van bezinning is bij het 
begin van de begrotingsdebatten. Zo wil het in de teksten, zo wil het ook de traditie. Wij danken u zeer 
hartelijk voor uw bijdrage. Onze hartelijke gelukwensen daarvoor. Het is in die geest dat ik vraag aan de 
provincieraad om opdracht te willen geven tot publicatie van de toespraak. Het is een voorstel dat ik mag 
doen namens het bureau en voor ons allen. Ik vraag de provincieraad om met dat voorstel in te stemmen. 
De provincieraad stemt in ? De provincieraad stemt in. 
De toespraak zal dus door alle mogelijke middelen gepubliceerd worden. Ergens wijst u ook op de 
materiële zorg binnen dit huis ook voor dit huis. Dat mag ook eens gezegd worden. U schrijft zelfs - "Het 
is troostend voor iedereen die schrijft. Ik ben altijd te laat met mijn tekst en toch komt het altijd nog in 
orde." 
Hartelijk proficiat, Professor Balthazar, Mijnheer de Gouverneur. 

Dames en Heren, de provincieraad zal opnieuw vergaderen, morgen, woensdag 26 september om 
14 00 uur met aan de agenda in eik geval de toespraak van eerste gedeputeerde Marc De Buck namens 
de bestendige deputatie en dan, in beraad, mogelijks het kerntakendebat, misschien in een verdere 
toetsing, gelet op wat ik bij het begin van de zitting heb medegedeeld. 

EINDE VAN DE ZITTING 


